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Protokół Nr 44/2020 
z posiedzenia Zarządu Powiatu w Nidzicy 

w dniu 10 lutego 2020 r. 
 
 

W posiedzeniu uczestniczyli: Starosta – Marcin Paliński, Wicestarosta – Paweł Przybyłek, 
Członkowie Zarządu: Lech Brzozowski, Mateusz Budka, Krzysztof Zdziarski,                                                                                                                                                                                         
Skarbnik Powiatu – Renata Mróz, Kierownik Wydziału Oświaty, Promocji, Rozwoju i Zarządzania 
Kryzysowego – Jolanta Tymińska, Dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących –
Dariusz Wółkiewicz, Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg – Jacek Dłuski, Inspektor w Wydziale 
Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami – Andrzej Wasiłowski, Kierownik Wydziału 
Budownictwa i Ochrony Środowiska – Agnieszka Szczepkowska. 

 Obrady otworzył i poprowadził Starosta Marcin Paliński. 
 

Porządek obrad: 
I. Powiatowy Zarząd Dróg: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż ogrodzeń stalowych oraz 

bramy znajdujących się na nieruchomościach będących w trwałym zarządzie 

Powiatowego Zarządu Dróg w Nidzicy. 

2. Informacja o projekcie ugody z firmą RoadWay. 

II. Wydział Budownictwa i Ochrony Środowiska: 

1. Zaopiniowanie projektu zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Janowo. 

III.Wydział Oświat, Promocji, Rozwoju i Zarządzania Kryzysowego: 

1. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) przyjęcia kalendarza imprez kulturalno-sportowo-rekreacyjnych organizowanych i 

współorganizowanych przez Powiat Nidzicki w 2020 roku, 

2) naboru kandydatów na członków komisji konkursowych do oceny ofert na 

realizację zadań publicznych Powiatu Nidzickiego ogłaszanych w roku 2020. 

2.   Omówienie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia przez Powiat Nidzicki 

zadania publicznego z zakresu administracji rządowej. 

3.  Sprawy różne. 

4.  Wniosek Dyrektora Zespołu Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących o utworzenie 

oddziału przygotowania wojskowego. 

IV. Wydział Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie Planu wykorzystania zasobu nieruchomości Powiatu 

Nidzickiego. 

2. Informacje o gospodarowaniu nieruchomościami. 

V. Wydział Finansowy: 

1. Omówienie projektów uchwał Rady Powiatu w sprawach: 

1) zmian w budżecie powiatu na rok 2020, 

2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2020-2039. 

 
Ad. I.1. 
p. Jacek Dłuski przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż ogrodzeń 

stalowych oraz bramy znajdujących się na nieruchomościach będących w trwałym zarządzie 
Powiatowego Zarządu Dróg w Nidzicy. Łączna wartość ogrodzeń oraz bramy wynosi 107 529 zł. 
Jest to równowartość zakupu. Założył, że więcej, niż jednej oferty w tej kwocie nie będzie, gdyż 
jest tylko jeden zainteresowany. Poinformował, że będzie to pierwszy przetarg. Zgodnie z 
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przepisami, jeżeli pierwszy przetarg nie będzie zakończony zawarciem umowy sprzedaży organ 
ogłasza drugi przetarg publiczny. Drugi przetarg przeprowadza się  w terminie do trzech miesięcy  
od dnia zamknięcia pierwszego przetargu. Cena wywoławcza w drugim przetargu publicznym może 
zostać obniżona, jednak nie więcej niż o połowę ceny wywoławczej w pierwszym przetargu.  

Uwag nie było. 
Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 44/156/2020 w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż ogrodzeń stalowych oraz bramy znajdujących się na nieruchomościach będących 
w trwałym zarządzie Powiatowego Zarządu Dróg w Nidzicy. Stanowi ona załącznik do 
niniejszego protokołu. 

 
Ad. I.2. 
p. Jacek Dłuski przypomniał sprawę ugody  z Grzegorzem Kowalikiem – przedstawicielem 

firmy RoadWay dotyczącą opracowania projektu przebudowy drogi powiatowej Grzegórzki –
Bartoszki –Napiwoda. Przeczytał treść ugody, w której określono termin realizacji projektu na 
30.06.2020 r. za kwotę 105.903 zł. Zamawiający odstąpi od naliczania kar umownych w przypadku 
otrzymania przedmiotowego projektu w w/w terminie. Projekt ugody przygotował mecenas 
Edward Ośko. p. Jacek Dłuski zaznaczył, że termin 30.06.2020 r. jest dla nas odpowiedni ze 
względu na termin składania wniosków do Wojewody do końca lipca. 

p. Mateusz Budka poinformował, że w Powiecie Płońskim było podobne zdarzenie z 
wykonawcami robót budowlanych. Wykonawcy pozwali powiat  na kwotę 10 mln zł, a to firma nie 
wywiązała się z terminu. Warto obserwować, jak sprawa się skończy. 

Starosta Marcin Paliński stwierdził, że 30.06.2020 r. to taki termin, że moglibyśmy złożyć 
wniosek o dofinansowanie. Jeśli wykonawca się z niego nie wywiąże, to będziemy naliczać odsetki. 

 
p. Jacek Dłuski opuścił salę obrad, a dołączyła p. Agnieszka Szczepkowska. 
 
Ad. II. 
p. Agnieszka Szczepkowska przedstawiła projekt zmiany studium uwarunkowań                                  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Janowo wraz z prognozą oddziaływania na 
środowisko. Dodała, że dokument przez Gminę został poprawiony, zgodnie z sugestiami i zostanie 
ponownie przesłany do Wojewody. Wszyscy znowu muszą go zaopiniować. 

p. Krzysztof Zdziarski dodał, że zdaniem Wojewody ludzi ubywa i za dużo zaplanowano 
terenów pod zabudowę. 

Zarząd, bez uwag, jednogłośnie wydał pozytywną opinię w sprawie przestawionego 
projektu. 

p. Agnieszka Szczepkowska opuściła salę obrad, a dołączyła p. Jolanta Tymińska. 
 
Ad. III.1.1) 
p. Jolanta Tymińska omówiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia kalendarza imprez 

kulturalno-sportowo-rekreacyjnych organizowanych i współorganizowanych przez Powiat 
Nidzicki w 2020 roku. Zaznaczyła, że powstał on po konsultacjach z włodarzami gmin. Kalendarz 
zawiera te imprezy, o których wpisanie wnosiły gminy. Dodała, że kalendarz może się zmienić, w 
miarę potrzeb. Miejsca imprez też mogą się jeszcze zmienić. 

p. Mateusz Budka wywołał temat wręczenia stypendiów. 
p. Jolanta Tymińska poinformowała, że taki był wniosek Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Turystyki, Zdrowia, Opieki Społecznej i Pomocy Rodzinie, żeby odbyło się to uroczyście. Komisja 
wnioskowała o zorganizowanie Prymusa Roku itp. Pieniądze na stypendia są zabezpieczone w 
budżecie. To są odrębne środki, poza tymi 52.000 zł.  

p. Lech Brzozowski zauważył, że pokrywają się daty dożynek w Gminach.  
Starosta Marcin Paliński wspomniał, że były rozmowy, żeby się nie pokrywały. Mieli 

zmienić. 
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p. Paweł Przybyłek dodał, że Gmina Nidzica przesunęła dożynki na inny termin. 
p. Jolanta Tymińska stwierdziła, że nie ma informacji na ten temat. Sprawdzi i zmieni 

odpowiednio zapisy.  
p. Lech Brzozowski wyraził prośbę, żeby na kolejne spotkanie przygotować informację na 

temat środków przeznaczonych na poszczególne imprezy. 
Więcej pytań i uwag odnośnie projektu uchwały nie było. 
Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 44/157/2020 w sprawie przyjęcia 

kalendarza imprez kulturalno – sportowo – rekreacyjnych organizowanych                                     
i współorganizowanych przez Powiat Nidzicki w 2020 roku. Stanowi ona załącznik do 
niniejszego protokołu. 

 
Ad. III.1.2) 
p. Jolanta Tymińska omówiła projekt uchwały w sprawie naboru kandydatów na członków 

komisji konkursowych do oceny ofert na realizację zadań publicznych Powiatu Nidzickiego 
ogłaszanych w roku 2020. Celem tego naboru jest utworzenie bazy kandydatów na członków 
komisji konkursowych reprezentujących organizacje pozarządowe lub podmioty wymienione w art. 
3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, którzy są zainteresowani 
udziałem w pracach komisji konkursowych w 2020 roku. p. Tymińska przypomniała, że taka 
uchwała podejmowana jest co roku. W ramach regrantingu zadania powiatu w 2019 r. realizował 
Nidzicki Fundusz Lokalny. Zaczynamy od naboru kandydatów na członków komisji. Ogłoszenie 
jest załącznikiem do uchwały. Nabór potrwa do 28 lutego br., na podstawie druku zgłoszenia. 
Zaznaczyła, że odkąd prowadzimy nabory, żadna organizacja nie zgłosiła swojego kandydata. 

Uwag i pytań nie było. 
Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 44/158/2020 w sprawie naboru 

kandydatów na członków komisji konkursowych do oceny ofert na realizację zadań 
publicznych Powiatu Nidzickiego ogłaszanych w roku 2020. Stanowi ona załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 

Ad. III.2. 
p. Jolanta Tymińska omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia przez 

Powiat Nidzicki zadania publicznego z zakresu administracji rządowej. Zaznaczyła, że jest to 
zadanie związane z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej na terenie Powiatu polegające na 
wypłaceniu wynagrodzenia za udział w pracy powiatowej komisji lekarskiej. Osobom wchodzącym 
w skład komisji lekarskiej orzekającej o stopniu zdolności do czynnej służby wojskowej osób 
stawiających się do kwalifikacji wojskowej oraz pracownikom średniego personelu medycznego 
przysługuje dodatkowe wynagrodzenie za pracę związaną z określeniem zdolności tych osób do 
czynnej służby wojskowej, wykonywaną poza godzinami pracy zawodowej z zachowaniem prawa 
do wynagrodzenia. Art. 5 ust. 1 Ustawy z dnia 5 czerwca 19998 r. o samorządzie powiatowym (Dz. 
U. z 2019 r., poz. 511 z późn. zm.) stanowi, że powiat może przyjąć do realizacji niektóre zadania 
z zakresu administracji rządowej. Porozumienie w tej sprawie powinno być zawarte pomiędzy 
Wojewodą Warmińsko – Mazurskim a Zarządem Powiatu. Na pokrycie wydatków określonych w 
uchwale związanych z wykonaniem zadań objętych porozumieniem przez Powiat Nidzicki, 
Wojewoda zobowiązuje się do przekazania środków finansowych w kwocie 8.200 zł.  

p. Jolanta Tymińska podkreśliła, że 17 lutego rozpoczyna się kwalifikacja wojskowa, dlatego 
konieczne jest pilne podjęcie uchwały przez Radę Powiatu upoważniające Zarząd do podpisania 
porozumienia i przekazania dotacji przez Wojewodę. 

Uwag i pytań nie było. Zarząd jednogłośnie pozytywnie zaopiniował wyżej 
przedstawiony projekt uchwały. 
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Ad. III.3. 
p. Jolanta Tymińska przypomniała, że w ubiegłym roku podejmowana zawieraliśmy umowę 

na dostawę energii elektrycznej. W ramach przetargu planowanym okresem dostawy energii jest 
01.07-31.12.2020 r. Wpłynęła propozycja zmiany niniejszego okresu. Ustawa Prawo zamówień 
publicznych pozwala zawrzeć umowę na okres do 4 lat, bez konieczności informowania o tym 
prezesa Zamówień Publicznych. Proponowane jest wydłużenie obecnego okresu o 1 rok i 
przeprowadzenie przetargu na okres 01.07.2020 – 31.12.2023. 

p. Krzysztof Zdziarski uważa, że korzystniej jest zawierać umowę na dłuższy okres, 
ponieważ jest lepsza cena. 

Zarząd jednogłośnie przychylił się do powyższej propozycji. 
 
p. Mateusz Budka złożył rezygnację z reprezentowania powiatu w Lokalnej Grupie 

Działania, ponieważ nie czuje się kompetentny. Prosił o przygotowanie uchwały w tej sprawie na 
następną, zwyczajną sesję. Proponował Pana Wicestarostę na tę funkcję, w związku z jego 
zaangażowaniem w kontakty z LGD. 

p. Paweł Przybyłek stwierdził, że jeśli to ostateczna decyzja, to wyraża zgodę na 
reprezentowanie powiatu w LGD.  

Zarząd, przy jednym głosie wstrzymującym, na kandydata do LGD jako 
przedstawiciela Rady Powiatu w Nidzicy, wskazał Wicestarostę Pawła Przybyłka. 

 
Ad. III.4. 
Do posiedzenia dołączył Dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących - Dariusz 

Wółkiewicz. 
p. Jolanta Tymińska poinformowała, że zgodnie z art. 28 a Prawa oświatowego: 

1. W szkołach publicznych i niepublicznych, o których mowa w art. 18 typy szkół publicznych                    
i niepublicznych ust. 1 pkt 2 lit. a i b, z wyjątkiem szkół artystycznych, mogą być tworzone 
oddziały przygotowania wojskowego. 

2. Utworzenie oddziału przygotowania wojskowego wymaga zezwolenia Ministra Obrony 
Narodowej, udzielonego w drodze decyzji administracyjnej. 

3. Utworzenie oddziału przygotowania wojskowego nie może naruszać uprawnień ucznia do 
uzyskania wiadomości i umiejętności niezbędnych do ukończenia danego typu szkoły oraz 
warunków i sposobu przeprowadzania egzaminów, określonych w odrębnych przepisach, a w 
przypadku szkół publicznych nie może również naruszać uprawnień ucznia do bezpłatnej nauki, 
wychowania i opieki w zakresie ustalonym w niniejszej ustawie, ustawie o systemie oświaty oraz 
ustawie o finansowaniu zadań oświatowych. 

4. Warunkiem udzielenia zezwolenia jest: 
1) zapewnienie warunków i odpowiednio wykwalifikowanej kadry do prowadzenia szkolenia,  
2) występowanie potrzeb rekrutacyjnych Sił Zbrojnych Rzeczypospolitej Polskiej w danym 

regionie, 
3) możliwość zapewnienia wsparcia w prowadzeniu zajęć praktycznych, 
4) pozytywna ocena dotychczasowej współpracy szkoły z jednostkami wojskowymi. 

5. Wniosek o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego składa organ 
prowadzący szkołę, w której ma zostać utworzony ten oddział, w terminie do dnia 31 marca 
roku szkolnego poprzedzającego rok szkolny, w którym oddział przygotowania wojskowego ma 
rozpocząć działalność. 

6. Wniosek, o którym mowa w ust. 5, określa: 
1) organizację kształcenia w oddziale przygotowania wojskowego w sposób umożliwiający 

uczniom godzenie zajęć z zakresu programu szkolenia, z realizacją obowiązkowych zajęć 
dydaktycznych; 

2) datę rozpoczęcia funkcjonowania oddziału. 
7. Do wniosku, o którym mowa w ust. 5, dołącza się: 
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1) opinię rady pedagogicznej; 
2) zobowiązanie organu prowadzącego szkołę do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale 

przygotowania wojskowego przekraczających wydatki bieżące ponoszone na jednego ucznia 
w pozostałych oddziałach szkoły. 

8. Minister Obrony Narodowej udziela zezwolenia na prowadzenie oddziału przygotowania 
wojskowego po zasięgnięciu opinii właściwego: 
1) kuratora oświaty, zawierającej ocenę możliwości organizacyjnych i kadrowych pozwalających 

na realizowanie w szkole programu szkolenia, w sposób umożliwiający uczniom godzenie 
realizacji tego programu z realizacją obowiązkowych zajęć dydaktycznych oraz ocenę 
spełniania przez szkołę warunków, o których mowa w ust. 3, 

2) szefa Wojewódzkiego Sztabu Wojskowego, zawierającej ocenę potrzeb prowadzenia 
przygotowania wojskowego w danym regionie, dotychczasowej współpracy szkoły z 
jednostkami wojskowymi oraz ocenę spełniania przez szkołę warunków, o których mowa w 
ust. 4, i jej przygotowanie do realizacji programu szkolenia. 

9. W zezwoleniu, o którym mowa w ust. 8, Minister Obrony Narodowej wskazuje jednostkę 
wojskową odpowiedzialną za prowadzenie zajęć praktycznych dla uczniów oddziału 
przygotowania wojskowego. 

p. Dariusz Wółkiewicz dodał, że szkoła posiada doświadczenie w prowadzeniu kształcenia 
z zakresu wojskowości. W ZSZiO powołano klasę wojskową. Szkoła posiada porozumienie o 
współpracy z Bartoszycką Brygadą Zmechanizowaną oraz 4 Warmińsko-Mazurską Brygadą 
Obrony Terytorialnej. Jednostka jest w pełni i we właściwy sposób przygotowana do prowadzenia 
oddziałów przygotowania wojskowego. Szkoła dysponuje wykwalifikowaną, doświadczoną kadrą 
nauczycielską, cyklinie odbywającą stosowne szkolenia, która posiada uprawnienia do prowadzenia 
zajęć szkolnych, w tym zajęć specjalistycznych z zakresu wojskowości. Koordynatorem klas 
mundurowych jest nauczyciel posiadający bogate wykształcenia wojskowe. W czasie realizacji 
kształcenia klasy mundurowej baza szkoły jest wzbogacana w nowe środki dydaktyczne, 
specjalistyczny sprzęt i umundurowanie uczniów. Szkoła posiada salę lekcyjną do prowadzenia 
zajęć z zakresu wojskowości, zaopatrzoną w stosowne pomoce dydaktyczne.  

Dyrektor ZSZiO wyraził prośbę o wyrażenie zgody na utworzenie oddziału przygotowania 
wojskowego w ZSZiO w Nidzicy od roku szkolnego 2020/2021. Konieczne jest przy tym 
wyrażenie przez Zarząd Powiatu zobowiązania do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale 
przygotowania wojskowego, przekraczających wydatki bieżące ponoszone na jednego ucznia w 
pozostałych oddziałach szkoły. Zaznaczył, że koszty są praktycznie żadne, ponieważ koszty 
nauczyciela koordynatora pokrywa MON. Jeśli MON wyrazi zgodę, to otrzymamy   
dofinansowanie do mundurów dla uczniów oraz wyposażenie do kształcenia w pomoce 
dydaktyczne. Jeśli zaś szkołą nie otrzyma zgody, to oddział będzie działał na dotychczasowych 
zasadach. 

p. Jolanta Tymińska zaznaczyła, że MON występuje do Kuratorium o wydanie opinii w 
sprawie utworzenia tego oddziału, po podjęciu uchwały przez Radę Powiatu. Wniosek z 
załącznikami musi być złożony w terminie do 31 marca br. 

p. Dariusz Wółkiewicz zaznaczył, że decydująca jest kolejność zgłoszeń, dlatego można 
złożyć już wniosek wraz z uchwałą Rady Pedagogicznej, a potem uzupełnić dokumentację o 
uchwałę Rady Powiatu. 

p. Jolanta Tymińska dodała, że Ostróda wysłała wniosek z pismem Zarządu, opinią rady 
pedagogicznej i wystąpią do Szefa Wojewódzkiego Sztabu o zasadność utworzenia oddziału 
przygotowania wojskowego.  

p. Mateusz Budka zapytał, czy projekt ten dotyczy uczniów przy nowym naborze. 
p. Dariusz Wółkiewicz odpowiedział, że dotyczyć będzie naboru do I klasy na rok 

2020/2021. Dodał, że jesteśmy objęci wsparciem Brygady i posiadamy pozytywną opinię. WOP z 
Olszyna będzie szkolić uczniów. 

Więcej pytań nie było. 
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Zarząd Powiatu jednogłośnie wyraził zgodę na utworzenie oddziału przygotowania 
wojskowego w ZSZiO w Nidzicy od roku szkolnego 2020/2021. Jednocześnie zobowiązał 
się do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale przygotowania wojskowego, 
przekraczających wydatki bieżące ponoszone na jednego ucznia w pozostałych oddziałach 
szkoły. 

 
p. Dariusz Wółkiewicz poinformował, że w związku z remontem i przygotowaniem  

jednego pomieszczenia na potrzeby PORE powstała konieczność wymiany drzwi. Kosztorys na 
drzwi z montażem jest na kwotę 3369 zł. Nadmienił, że szkoła planowała środki tego typu na inne 
swoje cele. Jeśli zapłaci z tych pieniędzy, to zabraknie środków na inne drobne wydatki, po które 
będzie musiał się zwracać do Zarządu.  

Starosta Marcin Paliński proponował, żeby ZSZiO z PORE sfinansowały wymianę drzwi 
po 50%. 

 
p. Dariusz Wółkiewicz poinformował, że pojawiły się problemy z dojazdem do szkoły 

uczniów z Lipowa i Rozdroża. Przestał kursować autobus. 
p. Paweł Przybyłek zapytał, czy dzieci dojeżdżały do szkoły autobusem gminnym, czy na 

przystanek autobusowy? 
p. Dariusz Wółkiewicz odpowiedział, że rozezna temat i przekaże informację.  
 
p. Jolanta Tymińska oraz Dyrektor ZSZiO opuścili salę obrad. 
 
Ad. IV.1. 
p. Andrzej Wasiłowski przedstawił  projekt uchwały w sprawie Planu wykorzystania zasobu 

nieruchomości Powiatu Nidzickiego. Poinformował, że na dzień 2 stycznia 2020 r. w skład zasobu 
nieruchomości Powiatu Nidzickiego wchodziły 633 działki  o łącznej powierzchni 578,1109 ha. 
Z powyższych gruntów:                
-  24 działki o łącznej powierzchni 23,2788 ha znajdują się w trwałym zarządzie powiatowych 
jednostek organizacyjnych (grunty inne niż zajęte pod drogi powiatowe), 
- 8 działek o łącznej powierzchni  2,8183 ha znajduje się w nieodpłatnym użytkowaniu  Zespołu 
Opieki Zdrowotnej w Nidzicy, 
-  592 działki o łącznej powierzchni 551,2237 ha zajęte są pod drogi powiatowe, 
- 6 działek o łącznej powierzchni 0,7108 ha przeznaczonych jest pod budowę drogi powiatowej w 
Jabłonce, 
- na pozostałych dwóch działkach znajduje się lokal i budynek, które oddane zostały w najem. 

Nie było nieruchomości Powiatu oddanych w użytkowanie wieczyste. 
W 2020 roku przewiduje się niżej wymienione wydatki związane z udostępnieniem 

nieruchomości z zasobu, nabywaniem nieruchomości do powiatowego zasobu nieruchomości oraz 
gospodarowaniem powiatowym zasobem nieruchomości:  
a)  przeglądy techniczne w budynkach - 2 000 zł, 
b) podatek od nieruchomości - 600 zł, 
c) dostawa wody i odprowadzenie ścieków - 500 zł, 
d) koszty ogrzewania lokalu mieszkalnego – 1 080 zł, 
e) prace niezbędne w budynkach – 10 000 zł, 
f) regulowanie stanów prawnych nieruchomości  w księgach wieczystych - 2 000 zł, 
g) odszkodowania za przewidziane w planie zagospodarowania przestrzennego do przejęcia z mocy 

prawa przez Powiat Nidzicki grunty pod drogi powiatowe oraz na poszerzenie dróg 
powiatowych - 10 000 zł. 

 W planie zawarta została również prognoza wpływów oparta na uchwale budżetowej na 2020 
rok. W 2020 roku planuje się uzyskać dochody w wysokości - 21 091,54 zł, w tym: 
a) z tytułu najmu - 16 498,92 zł, 
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b) z tytułu trwałego zarządu - 4 592,62 zł. 
 
Uwag i pytań nie było.  
Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 44/159/2020 w sprawie Planu wykorzystania 

zasobu nieruchomości Powiatu Nidzickiego. Stanowi ona załącznik do niniejszego 
protokołu. 

  
Ad. IV.2. 
p. Andrzej Wasiłowski przedstawił informacje: 
1) Dyrektora Zespołu Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących w Nidzicy o zawarciu umowy 

najmu pomieszczenia o pow. 49 m2 w budynku szkolnym przy ul. Jagiełły 3 na okres od 13 
stycznia do 14 lutego br. na 15 godzin za kwotę 247,50 zł + VAT; 

2) Dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych i Ogólnokształcących w Jagarzewie o podpisaniu 
umowy najmu pomieszczeń: stołówki, zaplecza kuchennego i łazienki w internacie szkoły 
na uroczystość rodzinną, która odbędzie się z dniu 1 maja 2020 r., za kwotę 369 zł brutto. 

Zarząd przyjął informacje do wiadomości. 
 
Ad. V.1.1) 
p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie powiatu 

na rok 2020, w którym: 
1. na wniosek Powiatowego Zarządu Dróg w Nidzicy dokonuje się następujących zmian w planie 

finansowym na 2020 r.: 
W zadaniu inwestycyjnym pn. „Przebudowa mostu w ciągu ulicy powiatowej Nr 3711N Tadeusza 
Kościuszki w lok. 0+335 wraz z przebudową ulicy od km 0+000 do km 0+705” zwiększa się plan 
o kwotę 1 342 145,25 zł, z tego: 
- środki z Funduszu Dróg Samorządowych – 534 645,95 zł; 
- dotacja z Gminy Nidzica – 403 749,65 zł; 
- środki własne Powiatu – 403 749,65 zł.  
Realizacja w 2020 r. w/w zadania inwestycyjnego to kwota 17 505 945,14 zł, w tym: 
- środki z Funduszu Dróg Samorządowych – 11 263 136,87 zł; 
- dotacja z Gminy Nidzica – 3 121 404,13 zł; 
- środki własne Powiatu – 3 121 404,14 zł.  
 
W zadaniu inwestycyjnym pn. „Rozbudowa drogi powiatowej NR 1558N na odcinku Safronka-
Wiłunie-Powierż” zwiększa się plan o kwotę 103,81 zł, z tego: 
- zmniejszenie dotacji z Gminy Janowiec Kościelny – 17 644,58 zł; 
- zwiększenie środków własnych Powiatu – 17 748,39 zł.  
Realizacja w 2020 r. w/w zadania inwestycyjnego to kwota 5 612 803,81 zł, w tym: 
- środki z Funduszu Dróg Samorządowych – 3 873 262,12 zł; 
- dotacja z Gminy Janowiec Kościelny – 852 074,36 zł; 
- środki własne Powiatu – 887 467,33 zł.  
 
W zadaniu pn. „Remont drogi powiatowej Nr 1264N Leszcz-Jankowice-Rączki-Moczysko na odc. 
Rączki-Łyna” zwiększa się plan o kwotę 104 536,04 zł, z tego: 
- środki z Funduszu Dróg Samorządowych – 73 175,23 zł; 
- dotacja z Gminy Nidzica – 15 680,40 zł; 
- środki własne Powiatu – 15 680,41 zł.  
Realizacja w 2020 r. w/w zadania to kwota 802 562,09 zł, w tym: 
- środki z Funduszu Dróg Samorządowych – 561 793,46 zł; 
- dotacja z Gminy Nidzica – 120 384,31 zł; 
- środki własne Powiatu – 120 384,32 zł.  
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W zadaniu pn. „Remont drogi powiatowej Nr 1587N na odcinku od DW 538 (m. Sławka Wielka) 
do DW 545 (m. Kozłowo)” zwiększa się plan o kwotę 158 889,98 zł, z tego: 
- środki z Funduszu Dróg Samorządowych – 111 222,98 zł; 
- środki własne Powiatu – 47 667,00 zł.  
Realizacja w 2020 r. w/w zadania to kwota 648 350,47 zł, w tym: 
 - środki z Funduszu Dróg Samorządowych – 453 845,33 zł; 
- dotacja z Gminy Kozłowo– 73 419,07 zł; 
- środki własne Powiatu – 121 086,07 zł.  
 
W zadaniu pn. „Remont drogi powiatowej Nr 1570N Rembowo-Zembrzus Mokry Grunt” 
dokonuje się zmian w finansowaniu remontu, a mianowicie: 
- zwiększa się dotację z Gminy Janowo – 33 188,96 zł; 
- zmniejsza się środki własne Powiatu – 33 188,96 zł.  
Realizacja w 2020 r. w/w zadania to kwota 221 259,78 zł, w tym: 
 - środki z Funduszu Dróg Samorządowych – 154 881,85 zł; 
- dotacja z Gminy Janowo – 66 377,93 zł. 
 
Konieczność wprowadzenia przedstawionych zmian związane jest z niewykorzystanymi w roku 
2019 r. środkami na realizację w/w zadań oraz koniecznością wykonania rurociągu w celu realizacji 
zadania dotyczącego przebudowy ulicy Kościuszki wraz z uzyskaniem pozwolenia na użytkowanie, 
niezbędnego do rozliczeń z FDS.  
W związku z powyższym zwiększa się plan dochodów o kwotę 1 154 018,59 zł:  
- w rozdziale 60014 § 2710 – 48 869,36 zł oraz § 6300 – 386 105,07 zł (dotacje z gmin);  
- w rozdziale 60018 § 2170- 184 398,21 zł oraz § 6350 – 534 645,95 zł (środki z FDS).  
Plan wydatków zostaje zwiększony w rozdziale 60014 o kwotę 1 605 675,08 zł, w tym: § 4270 – 
263 426,02 zł (remonty) oraz  § 6050 – 1 342 249,06 zł (zadania inwestycyjne). 

2. W związku ze złożonymi do Funduszu Dróg Samorządowych wnioskami o dofinansowanie 
realizacji remontów dróg powiatowych wprowadza się następujące zadania: 
 
 „Remont drogi powiatowej Nr 1589N na odcinku Piątki-Olszewo” – zadanie realizowane w 2020 
r. na kwotę 965 322,52 zł, z tego: 
- środki z Funduszu Dróg Samorządowych – 675 725,76 zł; 
- dotacja z Gminy Nidzica – 144 798,38 zł; 
- środki własne Powiatu – 144 798,38 zł.  
 
„Remont drogi powiatowej Nr 1603N Czarny Piec-Napiwoda” – zadanie realizowane w               
2020 r. na kwotę 2 413 515,67 zł, z tego: 
- środki z Funduszu Dróg Samorządowych – 1 689 460,97 zł; 
- dotacja z Gminy Nidzica – 362 027,35 zł; 
- środki własne Powiatu – 362 027,35 zł.  
 
„Remont drogi powiatowej Nr 1560N na odcinku DP 1997N –Zabłocie Kanigowskie-Janowiec 
Kościelny” – zadanie realizowane w 2020 r. na kwotę 3 016 579,25 zł, z tego: 
- środki z Funduszu Dróg Samorządowych – 2 111 605,47 zł; 
- dotacja z Gminy Janowiec Kościelny – 452 486,89 zł; 
- środki własne Powiatu – 452 486,89 zł.  
 
„Remont drogi powiatowej Nr 1536N na odcinku Muszaki-Grabowo” – zadanie realizowane w 
2020 r. na kwotę 1 300 238,73 zł, z tego: 
- środki z Funduszu Dróg Samorządowych – 910 167,11 zł; 



9 
 

- dotacja z Gminy Janowo – 195 035,81 zł; 
- środki własne Powiatu – 195 035,81 zł.  
 
„Remont drogi powiatowej Nr 1550N na odcinku Kozłowo-Zaborowo” – zadanie realizowane w 
2020 r. na kwotę 3 012 092,07 zł, z tego: 
- środki z Funduszu Dróg Samorządowych – 2 108 464,45 zł; 
- dotacja z Gminy Kozłowo – 451 813,81 zł; 
- środki własne Powiatu – 451 813,81 zł.  
 
W związku z powyższym zwiększa się plan dochodów o kwotę 9 101 586,00 zł, w tym rozdział 
60014 § 2710 – 1 606 162,24 zł (dotacje z gmin); rozdział 60018 § 2170 – 7 495 423,76 zł (środki 
z FDS) oraz plan wydatków o kwotę 10 707 748,24 zł  w rozdziale 60014 § 6050. 

 
p. Renata Mróz zaznaczyła, że nie mamy jeszcze pisemnych decyzji gmin w kwestiach 

dotyczących nowych zadań drogowych. 
Starosta Marcin Paliński poinformował, że mamy ustną deklarację wszystkich. Stwierdził, że 

jeśli któraś gmina się wycofa, to rezygnujemy i zwracamy środki. 
p. Paweł Przybyłek zauważył, że gminy chcą, żeby planować remonty na następne lata. 
p. Lech Brzozowski zapytał, czy mamy oficjalne pismo o zakwalifikowaniu wniosków o 

dofinansowaniu na poszczególne inwestycje drogowe.  
Starosta Marcin Paliński odpowiedział, że jest pismo, które przedstawił na ostatniej sesji, o 

zakwalifikowaniu na listę. Jeśli będzie niższy procent dofinansowania, to będziemy rozmawiać, co 
dalej. Wcześniej już planowaliśmy sesje nadzwyczajną, żeby ogłaszać przetargi jak najszybciej po 
zabezpieczeniu środków. Wszystkie informacje późniejsze pokażą cały obraz. 

p. Renata Mróz zaznaczyła, że remonty dróg są wydatkiem bieżącym w budżecie i nie można 
zaciągać na nie długu. Samorządy muszą wygospodarować dochody żeby pokryć wydatek. Uważa, 
że Gminy mogą mieć z tym problem. 

p. Lech Brzozowski zapytał, czy na budowę rurociągu na ul. Kościuszki będzie rozpisany 
nowy przetarg. 

Starosta Marcin Paliński odpowiedział, że nie. Będzie to rozszerzenie zadania. Albo Gmina 
i powiat dołożą po 361500 zł, robi rurociąg pod jezdnią i dokończymy Kościuszki albo nie 
dokładamy, nie kończymy inwestycji i trzeba będzie zwrócić dofinansowanie.  

p. Mateusz Budka proponował przesunąć w czasie dotację dla ZOZ.  
Starosta Marcin Paliński uważa, że ZOZ wystąpi o środki w momencie rozliczenia z 

wykonawcą.  
p. Lech Brzozowski wspomniał, że mamy zobowiązania wobec lekarzy na remont starej 

części szpitala. 
p. Paweł Przybyłek zaznaczył, że ZOZ ma dosyć problemów z rozbudową, taka zmiana 

mocno by w jednostkę uderzyła. 
p. Renata Mróz podkreśliła, że montaż finansowy zadania został przygotowany przez ZOZ 

zgodnie z poręczeniem i dotacją.  
Więcej uwag odnośnie projektu uchwały nie było.  
Zarząd jednogłośnie wyraził pozytywną opinię o powyższym projekcie uchwały.  
 
Ad. V.1.2) 
p. Renata Mróz poinformowała, że wynikiem zmian w budżecie jest również zmiana 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2020-2039. Przygotowała na sesję 
również projekt uchwały Rady Powiatu w tej sprawie, w którym: 

-  uaktualnia się plan dochodów i wydatków budżetu na 2020 rok, zgodnie z uchwałą Rady Powiatu 
w sprawie zmian w budżecie powiatu; 
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- zwiększa się deficyt budżetu o kwotę 2 057 818,73 zł, który zostanie pokryty przychodami 
pochodzącymi ze sprzedaży papierów wartościowych wyemitowanych przez jednostkę 
samorządu terytorialnego w kwocie 1 606 162,24 zł oraz z wolnych środków, o których mowa 
w art. 217 ust.2 pkt 6 ustawy w kwocie 451 656,49 zł. Deficyt po zmianie wynosi  7 702 471,23 
zł; 

- zwiększa się plan przychodów o kwotę 2 057 818,73 zł. Plan przychodów po zmianie wynosi 
9 257 675,23 zł; 

- uaktualnia się plan dochodów i wydatków na lata objęte wieloletnią prognozą finansową oraz 
harmonogram spłat kredytów zgodnie z załącznikiem nr 1 do uchwały; 

- w załączniku przedsięwzięć: 
1) W zadaniu inwestycyjnym pn. „Przebudowa mostu w ciągu ulicy powiatowej Nr 3711N 

Tadeusza Kościuszki w lok. 0+335 wraz z przebudową ulicy od km 0+000 do km 0+705” 
zwiększa się plan o kwotę 1 342 145,25 zł. 

Realizacja w 2020 r. w/w zadania inwestycyjnego to kwota 17 505 945,14 zł, w tym: 
 - środki z Funduszu Dróg Samorządowych – 11 263 136,87 zł; 
- dotacja z Gminy Nidzica – 3 121 404,13 zł; 
- środki własne Powiatu – 3 121 404,14 zł.  
2) W zadaniu inwestycyjnym pn. „Rozbudowa drogi powiatowej NR 1558N na odcinku Safronka-

Wiłunie-Powierż” zwiększa się plan o kwotę 103,81 zł. 
Realizacja w 2020 r. w/w zadania inwestycyjnego to kwota 5 612 803,81 zł, w tym: 
 - środki z Funduszu Dróg Samorządowych – 3 873 262,12 zł; 
- dotacja z Gminy Janowiec Kościelny – 852 074,36 zł; 
- środki własne Powiatu – 887 467,33 zł.  
3) W zadaniu pn. „Remont drogi powiatowej Nr 1264N Leszcz-Jankowice-Rączki-Moczysko na 

odc. Rączki-Łyna” zwiększa się plan o kwotę 104 536,04 . 
Realizacja w 2020 r. w/w zadania to kwota 802 562,09 zł, w tym: 
 - środki z Funduszu Dróg Samorządowych – 561 793,46 zł; 
- dotacja z Gminy Nidzica – 120 384,31 zł; 
- środki własne Powiatu – 120 384,32 zł.  
4) W zadaniu pn. „Remont drogi powiatowej Nr 1587N na odcinku od DW 538 (m. Sławka Wielka) 

do DW 545 (m. Kozłowo)” zwiększa się plan o kwotę 158 889,98 zł.  
Realizacja w 2020 r. w/w zadania to kwota 648 350,47 zł, w tym: 
 - środki z Funduszu Dróg Samorządowych – 453 845,33 zł; 
- dotacja z Gminy Kozłowo– 73 419,07 zł; 
- środki własne Powiatu – 121 086,07 zł.  

Uwag i pytań nie było. Zarząd jednogłośnie wyraził pozytywną opinię o powyższym 
projekcie uchwały.  
 

Zarząd Powiatu w związku z koniecznością wprowadzenia zmian w budżecie 
powiatu, które omówiono powyżej, wystąpił z wnioskiem do Przewodniczącego Rady 
Powiatu o zwołanie sesji nadzwyczajnej. 

 
Starosta Marcin Paliński przedstawił propozycję „Fundacji ITAJ” użyczenia nieruchomości 

w Sarnowie na rzecz Powiatu Nidzickiego, na potrzeby prowadzenia Środowiskowego Domu 
Samopomocy. Mowa w nim o tym, że Gmina Kozłowo rozwiązała umowę z Fundacją na realizację 
zadania publicznego pt.: „Utworzenie i prowadzenie Środowiskowego Domu Samopomocy w 
latach 2015-2020 w Sarnowie. Działalność ŚDS została zawieszona 6 lutego br. z uwagi na nie 
przekazanie dotacji celowej przez Gminę Kozłowo. Uczestnicy deklarowali, że nie są 
zainteresowani usługami opiekuńczymi w planowanym przez Gminę Kozłowo Środowiskowym 
Domu Samopomocy w Kozłowie. Uwzględniając dobro oraz wolę uczestników ŚDS w Sarnowie, 
aby działalność Domu była kontynuowana w Sarnowie, Fundacja wystąpiła do Starosty  z w/w 
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propozycją. Starosta wyjaśnił, że Gmina Kozłowo ma podpisaną umowę z Wojewodą na okres 15 
lat. Jeśli się nie będzie wywiązywała z tego zadania, to mógłby ŚDS prowadzić powiat.  

p. Mateusz Budka zapytał, czy jeśli Gmina się nie wywiąże, to Wojewoda może powiatowi 
przekazać środki, czy przekaże? 

Starosta Marcin Paliński odpowiedział, że Wojewoda będzie mógł powiatowi zaproponować 
prowadzenie, ewentualnie w ogóle nie utworzy ŚDS i rozłoży te miejsca na inne powiaty. 

p. Paweł Przybyłek poinformował, że Wójt będzie tworzył ŚDS w Kozłowie. 
p. Mateusz Budka dopytał, czy Wojewoda pytał Gminę, co dalej zamierza. 
p. Paweł Przybyłek powtórzył, że Gmina Kozłowo przygotowuje się do utworzenia ŚDS w 

Kozłowie. 
Starosta Marcin Paliński dodał, że Rada Gminy nie podjęła na sesji uchwały o utworzeniu 

ŚDS. Wojewoda może zaproponować powiatowi to zadanie, jeśli gmina nie utworzy. Czekamy na 
decyzje Gminy Kozłowo i Wojewody. 

 
Starosta Marcin Paliński przypomniał wniosek Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, 

Zdrowia, Opieki Społecznej i Pomocy Rodzinie o zlecenie Powiatowemu Inspektorowi Nadzoru 
Budowlanego w Nidzicy zbadania oświetlenia przejść dla pieszych  na drodze wojewódzkiej 545 w 
Nidzicy, na odcinku od ul. 1 Maja, przez ul. Sprzymierzonych, do granicy miasta w okolicy Niborka, 
w zakresie zgodności z normami obowiązującymi na drodze tej kategorii.   

Powyższa treść wniosku została przyjęta jednogłośnie i przekazana zostanie do 
Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego. 

 
p. Mateusz Budka zwrócił uwagę, że powiat realizować będzie budowę chodnika, przy okazji 

na ul. Olsztyńskiej obok Biedronki oświetlenie przejścia dla pieszych. Na wysięgniku zamontowana 
będzie lampa i ostrzegacz. Uważa, że oznakowanie dróg to zadanie Zarządu Dróg Wojewódzkich, 
zwrócenie na to uwagi byłoby rozwiązaniem problemu oświetlenia. Napisałby to samo do gminy i 
komisji miejskich. To, co dwie lampy solarne, może załatwić taka jedna. Uważa, że to jest furtka 
do załatwienia sprawy oświetlenia przejść dla pieszych.  

 
Wobec wyczerpania porządku, Starosta zamknął posiedzenie Zarządu Powiatu. 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała: 

 Starosta 
/-/ Inspektor / - / Marcin Paliński 

Małgorzata Jarka   Wicestarosta  
/ - / Paweł Przybyłek 
Członek Zarządu  

               / - / Krzysztof Zdziarski 
Członek Zarządu  

               / - / Mateusz Budka 
Członek Zarządu  

               / - / Lech Brzozowski 
 


